
Anteckningar från alpina delen på Skidtinget 21-22 maj 2016 
 

Det finns rykten om att FIS-tävlingar på hösten inte kommer att finnas kvar. Tommy Eliasson Winter 

sa att Alpina Rådet diskuterat förändringar i tävlingssystemet, men det finns inget färdigt förslag. Det 

är synd att rykten kommer i svang utifrån att diskussioner förs.  

Kåbdalis Magic Drum är en etablerad FIS-tävling. Det finns inget förslag gällande att denna tävling 

inte skall kunna få finnas kvar. Det är främst ”vuxna” åkare, från många länder som deltar.  

Johan beskrev bakgrunden till den oro som har visats den senaste veckan. Vi har uppnått flera av de 

mål vi en gång hade. Vi är betydligt bättre organiserade och har bra gemenskap, det är inte längre 

bara en slump att vi får fram bra åkare. Vi har bra verksamhet i början på säsongen, bland annat 

Lucia-lägren för barn och ungdomar.  

Hela världen kommer till Kåbdalis och Gällivare för att träna och tävla i början på säsongen. I Kåbdalis 

kom Kristoffersson 4:a i höstens FIS-tävling, viket bara visar att många bra åkare kommer till 

tävlingen. Många norrbottensåkare var med i samma tävling! Skall tävlingssäsongen vridas (till att 

arrangeras senare på säsongen) kommer våra åkare här i norr inte att kunna delta i tävlingar med de 

bästa åkarna. 

De bästa tävlingarna arrangeras enligt Tommy i slutet av säsongen. Under december och januari är 

det mörkt och kallt. 

Att skaderisken är större på våren är inte säkert enligt Tommy. 

Vi är sårbara med små föreningar här uppe.   

Att man skadar sig eller är less på slutet av säsonger har mer att göra med att man kört för många 

tävlingar. 

Det finns 5 + 3 norrbottensåkare i förbundets lag. Det har aldrig varit så många. 

Hur skall föräldrarna ha råd att börja tävla tidigt på säsongen? Svaret för oss i norr är att 

träning/tävling har blivit billigare, vi kan bedriva effektiv träning/tävling redan från november. 

Hur når vi ut i massmedia? Nu skrivs det ganska mycket. Det beror på att vi bedriver bra verksamhet 

byggd på att vi har tillgång till bra förhållanden redan från tidig säsong. 

Vi har aldrig haft så många åkare som fortsatt tävla. 

Skulle man förlora något på att flytta fram tävlingarna en vecka? Det är inte det vi är rädda för är inte 

en veckas förskjutning utan vi är rädda för att tävlingarna flyttas söderut.  

Skolorna känner att de måste förbereda eleverna bättre inför snösäsongen. 

Ryktena säger att FIS-premiären skall läggas i Funäsdalen. Om det blir verklighet kommer vi inte 

kunna behålla åkarna här och få en bra tävlingar i Kåbdalis, Gällivare, Kiruna. 

Våra åkare är sämre förberedda idag än för 15 år sen, det finns det fakta på enligt Tommy.  

Varför inte arrangera fler tävlingar här uppe när vi har bra förhållanden före jul. 

Monica sa att vi går mot mer individuella satsningar. I Norrbotten ser det annorlunda ut med bra 

sammanhållning. Vi vill även kunna erbjuda attraktiva FIS-tävlingar. Låt skidsverige utnyttja de 



resurser vi byggt upp här, t.ex. tourer där även Finland ingår. Det är här vi kan tävla/träna tidigt på 

säsongen.  

Tommy: Vi måste kunna diskutera förslag, och använda våra remissinstanser, utan att det blir ett 

”drev”.  

Vi vill bli bäst i Sverige. Här finns snön. 

Vi tycker att ungdomsfinalerna ställer till mer stress, eftersom de läggs så tidigt. Det skulle underlätta 

om de kunde läggas senare. Det är alpina rådet som tar beslut om ungdomsfinalerna, SSF uttalar sig. 

Att ansöka om en FS-tävlingsserie, med tävlingar även under veckan, kanske kan vara attraktivt. 

Redan nu har klubbar ansökt om FIS-tävlingar på veckodagar för att kunna erbjuda bra resor för 

åkarna. 

Tobias: Vi kanske arrangerar för många tävlingar, det kan vara en av orsakerna till att apriltävlingarna 

inte är så attraktiva. 

Nils-Erik Grym. Detta möte är bra, vi kan ta beslut som bygger upp den gemenskap vi har nu. Positivt 

att Tommy och Tobias visar att en mer modern ledarstil i SSF. 

Beslut: Uppdrogs åt Calle att formulera våra åsikter om tidiga tävlingar här i norr för att skicka till SSF. 

 

Problem med platser efter gymnasiet. Längd kommer att komma igång med eftergymnasiala studier i 

Gällivare tillsammans med LTU (distanscentrum i Gällivare) från hösten 2017. Nils-Erik har för den 

alpina delen varit i kontakt med kommunen för att se om det är möjligt att även alpina elever kan 

komma med. Det första steget för att det skall vara möjligt är att komma in med en skrivelse till 

kommunen och LKF. Uppdrogs åt Nils-Erik Grym att författa en skrivelse. Det behövs ungefär 450 tkr 

till en tränare, finansiering för det finns inte idag. Janne Klein och Linnea får se skrivelsen för att ge 

synpunkter innan den skickas. Även längd (Krister Vinsa) bör få se skrivelsen. 

 

Återblickar från säsongen. 

Arvidsjaur 
Positivt. Rekryterar underifrån men även några äldre åkare har kommit till, 55 aktiva. Ny snökanon på 

gång. Barmarksläger i september. FIS i början i dec, trettondagskuppen och Lilla inlands med bra 

startfält. Fartlägret gick med förlust. SATU 2 genomfördes, mycket positivt. 50% män och 50% i hela 

föreningen från åkare till styrelse. 

Kåbdalis  
2 aktiva. Många stödmedlemmar. Lika gärna ENL som FIS. Fixa bort de 13 extra punkterna i ENL! 

Kalix  
Kustkuppsfinalen var uppskattad. Samarbetat med Luleå för ungdomarna. Inte så många aktiva, men 

många i skidskolorna. Det finns hopp om att många av dem stannar kvar. 

Luleå  
Bra säsong. Kom igång lite sent. Många åkare, c:a 100 aktiva. Regionfinalen gick bra. 

Snökanonsystemet är gammalt, förhoppningsvis är en nyinvestering på gång. Inbrott i klubbstugan. 

28 juniorföräldrar ställer upp som funktionärer på tävlingarna. 90 startande på ENL, både i Luleå och 



Kåbdalis. Juniorer var funktionärer på Masterstävlingen. 16 st med FIS-licens, både i år och nästa år. 3 

på skidgymnasium. Även dessa åkare kommer på träningarna i Måttsund när de är hemma. Åkarna 

föreslog en sista träningen 15 maj med hjälp av skotrar som dock måste ställas. In. En 

tränarutbildning har genomfördes med 7 ungdomar. 

Gällivare 
Bra försättningar, i princip obegränsat med träningstid. 25-30 aktiva. Bra samarbete mellan 

klubbarna.  

Kiruna 
Anläggningen fick 26 milj för investeringar, men det stoppades (hänger ihop med E10 flyttningen). 

Nya snökanoner. Skidskola för småttingar, gräns på 60 st. Alla på snö orkade vi inte riktigt med. 8 st 

FIS-åkare. C:a 50 ungdomar. USM och LVC och FIS genomförda. 65 startande på FIS (var 4 st anmälda 

länge). Samarbetet med Lapland Resorces ligger lågt. Läger i Riksgränsen nu denna helg med 15 

åkare. 

Boden 
Leif Hammarström säger att detta år var klubbens bästa resultat någonsin. 40 aktiva åkare. 5 

gymnasie- och högskole-elever. Kvällstävlingar planerades för att passa in mellan andra tävlingar, 

men det gick inte på grund av snöbrist. 60-70 startande på FIS. Kustkupp, YJSM (går att köra med 5-6 

funktionärer plus föräldrar). Ledare har fungerat bra denna säsong, men till nästa år kan det bli lite 

problem. Anläggningen är positiv till SKALP. Marken på ”andra sidan” är inköpt och skogen är borta, 

men det finns ingen klar tidsplan. JVM-silver i lag. Pagla, sen start de tre senaste året. Det finns 

vattenkylare till tre kanoner där. 

Piteå 
Tävlingar i Kåbdalis KMD (inkl fest för funktionärer med barn), SM Ski cross (rolig tävling att 

arrangera), Kustkupp, Piteparallellen. Ny tävlingsansvarig som skall ta över efter Nils-Johan Larsson är 

Sverre Sintorn. 45 aktiva. 4 st FIS-åkare. Många barn i de yngsta grupperna, kan bli så att vi inte kan 

ta in alla som vill. Anläggningen: Arrendatorn är under rekonstruktion, ny arrendator måste till. Det 

finns en skidtunnel, för längd. Det finns planer för en inomhusbacke. Det finns planer på en sittlift. 

 

Erfarenheter från säsongens tävlingar 
Tommy om SM-veckan. Parallellslalom och slalom kommer med som FIS-tävling. De bästa åkarna 

förväntas komma.  

Polar Cup-fonden finns kvar. Vid minusresultat kan man ansöka om max 6000 kr för ENL-tävling. 

Kanske kan kriterierna ändras så att det gäller även andra tävlingar som går i förlust. 

Kustkuppen 
Lite tidigt. En del hade aldrig åkt bana före första tävlingen på grund av sen backstart, backar som var 

stängda för tävlingar och kall väderlek.  

LVC och USM 
Jättepositivt att tävlingen började lite senare på lördag i Kiruna. Det finns ett beslut att första start 

skall vara kl 11. I Kiruna var det ännu senare. Det går bra att köra LVC och USM-kval samtidigt. Det 

vart en extratävling för USM-åkarna med Super-G, vilket var positivt. Ett kval och landsdelsfinalen låg 

på sportlovet, vilket var problematiskt.  



USM-finalen 
Det finns en rapport. Bra arrangerat. Synpunkter som finns i rapporten: USM bör lyftas upp. Alla i 

Idre förstod inte att det var USM. Säkerheten vid farten var inte bra. Nätningen inte OK och för litet 

målområde bland annat. Det rättades dock till före start. Det fanns ingen TD på plats.  

FIS och ENL 
Bra arrangemang. Skidgymnasierna säger att om Norrbotten arrangerar så kommer vi.  

 

Kustkuppskommitté 
Till kustkuppskommitté utsågs: 

 Jan Nylén, LALP 

 Sverre Sintorn, PALP, sammankallande 

 Markus Ottosson SKALP 

 En representant från Kalix Alpina 

 

Regionstränare 
Västerbotten föreslår Thomas Edeblom. Vi håller med och föreslår honom.  

Vi behöver en U12-representant som assisterar regionstränaren när det gäller dispenser. Vi utser 

Carl-Johan Olofsson till uppgiften. 

 

Ledare till finalerna 
Följande ledare utsågs: 

 U14 – Johan Hedlund   

 U13 - Kristina Stenbro 

 USM16 – Petter Wikström 

 USM15 – Linnea Carlsson 

 

Lägerutvärdering 
För vilka skall vi ordna läger för vecka 44. 

U16 behöver mer fartläger. 

 

Barmarkslägret 
Det var en uppskattad helg i Arvidsjaur. Upplägget är beprövat. Ume-Sara informerade om Fys. 

Positivt att vara tillsammans två nätter utan pjäxor. Att bjuda in Västerbotten bör vi fortsätta med. 

16-18 sept detta år. U14 – U16. 

 



Vecka 44 
Inställt förra säsongen pga snötillgången. Skulle ha varit 3 dagar U12 – U16. Luleå har inte prioriterat 

detta läger för U12. Kiruna tveksamma. Kalix tveksamma till U12. Skalp tveksamma till U12. 

Beslut. Arrangeras för U14-U16, 3 dagar. Ledare; U14 Magnus Olofsson, U16 Magnus Utterström. 

 

Tränarupptakt 
Utbildning med skidåkning. Vi har inte kört de två sista åren. Helgen vecka 45 i Gällivare med Tobbe 

Haara är en idé. 

 

U14-U16 GS-läger 
Vecka 47, 26-27 nov i Gällivare. Tiderna borde kunna vara 8-10 och 15-17. U16-åkarna bör tas hand 

om av Skidgymnasietränare men vi bör ha en tränare för U14. Vi utser Magnus Olofsson. Lunch och 

frukosttider var problem i år. Kom överens med Dundret om lämplig tid i år. Enligt Monica skall detta 

inte vara något problem i framtiden. 

 

Skolningsläger 1, vecka 48 
Tärnaby ifjol, Norrbotten i år. U15 med klubbtränare, regiontränaren tar hand om U16. 

 

Lucialägret, vecka 49 
Bra i år, toppen. Formen är hittad. Planeringen började i tid.  

Luleås tur i år.  

 

Fartläger 
Boende på Laponia gjorde att lägret gick med förlust. Skall kostnaden tas ut kan det finnas lite 

motstånd mot att komma. Gielas är ett förslag men det är förmodligen fullbokat. På Dundret finns 

det plats. En fördel med Arvidsjaur är att hela backen avlyses. Arvidsjaur försöker hitta ett billigare 

boende än Laponia alternativt söka pengar från förbundet för att få ner kostnaden. Arvidsjaur bör 

söka pengar från Idrottslyftet. 

Förslag vecka 6. 

 

Sensäsongsläger 
Förslag finns på ett gemensamt läger för längd och alpint i Gällivare.   

 

Avslutningsläger 
Friåkningsläger i maj i Riksgränsen. Arrangeras av KBK. 

 



Europacup 
Det finns en EC inlagd i stomprogrammet i Gällivare kommande säsong. Planer finns på att även 

Kåbdalis skall få EC i framtiden. 

Finansiering är ordnad (förlustgaranti från SSF på 35 tkr). Förbundet kommer på besök till Dundret till 

veckan för att se på anläggningen. Med på mötet är Dundret, GSK och KBK. 

Funktionärsstab behövs. Inbjudan till klubbarna så fort som möjligt. Går det att ordna gratis eller 

billigt boende för externa funktionärer så borde det inte vara problem at få tillräckligt många. 

Kan vi sätta ihop en grupp med reps från fler klubbar redan nu?  

Vi utser följande: 

 Tord Karlsson, sammankallande 

 PO Edvinsson 

 Nils-Erik Grym 

 Thomas Bergman 

 Nils-Johan Larsson 

Efter kontrollen i Gällivare kommer förbundet till Kåbdalis. Piteå Alpina bör finnas på plats då. 

 

Ordf i alpina kommittén 
Vi föreslår Linnea Carlsson för nästa säsong. Klubbarna uppmanas att nominera henne till NSF 

valberedning. 

 

Skrivelse till FFS 
Stolpar till skrivelsen:    

 Norrbottens unika sales point är bra förhållande för alpin skidåkning tidigt på säsongen – den 

måste vi använda. Vi vill erbjuda den höga kvalité på alpin skidträning och tävling vi kan i 

november. 

 Att kunna erbjuda svenska åkare, framförallt från norra Sverige, Internationella tävlingar i 

början på säsongen förbättrar deras konkurrenskraft jämfört med åkare från länder som inte 

kan erbjuda tävlingar på bra snö tidigt på säsongen. 

 De tävlingar vi arrangerar tidigt på säsongen är attraktiva med bra och stora startfält och är 

viktiga för ekonomin. De får också bra publicitet (utan så stor konkurrens av andra idrotter), 

vilket hjälper vår rekrytering. Dessa tävlingar är positiva både för ”Bäst i Sverige” och ”Alla på 

snö”. 

 De tidiga tävlingarna hjälper anläggningarna att få ekonomi att öppna tidigt och då erbjuda 

bra, billig och effektiv träning på nära håll för svenska åkare i alla åldersgrupper (alternativ till 

alpläger).  

 Vi behöver arrangera FIS-tävlingar för att kunna ha vältrimmad organisation för att kunna ta 

större arrangemang såsom EC.  

 Argumentet att åkarna inte är förberedda för tävling i november är ett planeringsproblem, 

inte ett kalenderproblem. Är det så att det inte går med nuvarande system så är det i så fall 

bättre att skidgymnasierna startat terminen tidigare. 



 Genom att senarelägga tävlingsstarten så motarbetar vi den utveckling vi haft de senaste 10 

åren med bättre resultat för våra åkare.  

 

Mediakontakt 
Leif Hammarström är nu frilansare och bor i Boden under vintern. Han skriver gärna om alpin 

verksamhet i Norrbotten. Maila honom! 

leif.g.hammarstrom@gmail.com 

 

 

 

 

 

 

 

 

  


